

Press Release
Brussels, 24 May 2013

EUROPEAN CINEMA CONGRATULATES THE EUROPEAN PARLIAMENT FOR ITS VOTE IN FAVOUR OF CULTURE

[Eurocinema](#), [Europa Cinemas](#), [Europa Distribution](#), [Europa International](#), [the European Producers Club](#), [FERA](#), FIAD, [SAA](#) and [UNIC](#) congratulate the European Parliament for voting in favour of the resolution calling for the exclusion of cultural and audiovisual services, including online services, from the negotiating mandate of the free trade agreement between the US and the EU. This resolution was adopted with a large majority which demonstrates the strong support for the preservation of the cultural exception.

This vote is historic and we welcome its political impact. European cinema thanks the Members of the European Parliament for their understanding of the challenges at stake for culture and for their support to European filmmakers who expressed themselves in favour of such exclusion in a [petition](#) that has already been signed by nearly 5,500 professionals.

But we must keep going. Eurocinema, Europa Cinemas, Europa Distribution, Europa International, the European Producers Club, FERA, FIAD, SAA and UNIC now call on the European Commission to take into account this vote of the European citizens' representatives and on the Member States to support the exclusion of cultural and audiovisual services by 14 June, when Member States will adopt the negotiating mandate to be given to the Commission.

LES ORGANISATIONS PROFESSIONNELLES EUROPEENNES DU CINEMA FELICITE LE PARLEMENT EUROPEEN POUR SON VOTE EN FAVEUR DE LA CULTURE

[Le Club des producteurs européens](#), [Eurocinéma](#), [Europa Cinémas](#), [Europa Distribution](#), [Europa International](#), la [FERA](#), la FIAD, la [SAA](#), et l'[UNIC](#) félicitent le Parlement européen pour son vote de la résolution exigeant l'exclusion explicite des services culturels et audiovisuels, y compris les services en ligne, du mandat de négociation de l'accord de libre-échange entre les Etats-Unis et l'Europe. Cette résolution a été adoptée à une très large majorité prouvant un mouvement fort en faveur de la préservation de l'exception culturelle.

Ce vote a une portée politique historique que nous tenons à saluer. Les organisations européennes du cinéma remercient les parlementaires européens d'avoir compris et soutenus les enjeux liés à la défense de l'exception culturelle et accompagné les cinéastes européens qui se sont exprimés pour l'exclusion dans une [pétition](#) signée par près de 5 500 professionnels.

La mobilisation continue. Le Club des producteurs européens, Eurocinéma, Europa Cinémas, Europa Distribution, Europa International, la FERA, la FIAD, la SAA et l'UNIC appellent maintenant la Commission européenne à prendre en compte ce vote des représentants des citoyens européens et les Etats membres à soutenir l'exclusion des services culturels et audiovisuels d'ici le 14 juin, date d'adoption par les Etats membres du mandat de négociation qui sera donné à la Commission.

Contact: Cécile Despringre c.despringre@saa-authors.eu +32 475 65 24 99.